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Zápis z jednání pléna AS FEL ZČU  
konaného dne 26. února 2020 od 13:00 hodin  

v místnosti EU 219 
Přítomni: 

Členové AS FEL ZČU – viz prezenční listina 

Hosté: Prof. Ing. Zdeněk Peroutka, Ph.D. 
Doc. Ing. Jiří Hammerbauer, Ph.D.  
Doc. Ing. Jiří Tupa, Ph.D. 
Prof. Ing. Pavel Karban, Ph.D. 
Doc. Ing. Jiří Masopust, CSc. 
Ing. František Mach, Ph.D. 
Ing. Vojtěch Skřivan 

Po celou dobu jednání pléna byl AS FEL usnášeníschopný, počet přítomných členů AS FEL 
ZČU byl 16, nadpoloviční většina všech členů AS FEL je 10. 

 

Program 

1. Zahájení 
2. Schválení zápisu z předchozího jednání AS FEL 
3. Projednání změn ve Vědecké radě FEL 
4. Změna Statutu FEL 
5. Různé 

 

1. Zahájení 
Předseda senátu Ing. Jiří Basl, Ph.D. zahájil a řídil průběh jednání pléna AS FEL. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje 
program jednání AS FEL ZČU. 
Přítomno: 16 členů AS FEL 
Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 1 – Usnesení bylo přijato. 

 

2. Schválení zápisu z předchozího jednání AS FEL 
Nikdo ze senátorů neměl k  obsahu  zápisu  z předchozího jednání AS FEL připomínky. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje zápis 
ze 187. jednání AS FEL ZČU konaného dne 4. prosince 2019. 
Přítomno: 16 členů AS FEL 
Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

3. Projednání změn ve Vědecké radě FEL 
Předseda senátu Ing. Jiří Basl, Ph.D. předal slovo děkanu Fakulty elektrotechnické 
prof. Peroutkovi, který informoval, že novými členy Vědecké rady FEL se stanou: 

doc. Ing. Milan Polívka, Ph.D., jenž vystřídá Ing. Jaromíra Brauna, DrSc., 
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prof. Ing. Pavel Karban, Ph.D., který bude jmenován místo prof. Ing. Daniela Mayera, DrSc., 
doc. Ing Pavel Trnka, Ph.D., jenž nahradí prof. prof. Ing. Václava Mentlíka, CSs., 
doc. Ing. Karel Noháč, Ph.D., který bude ustanoven místo prof. Ing. Jana Škorpila, CSc., 
doc. Ing. Radek Škoda, Ph.D., jenž vystřídá prof. Ing. Zdeněka Vostrackého, DrSc., dr. h. c. 

Prof. Ing. Daniel Mayer, DrSc., se stává čestným členem Vědecké rady FEL.  

Nově jmenovaní členové se svým jmenováním souhlasí. 

Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni bere na 
vědomí odvolání stávajících členů a jmenování nových členů Vědecké rady FEL doc. 
Polívky, prof. Karbana, doc. Trnky, doc. Noháče, doc. Škody a čestného člena prof. 
Mayera. 

 

4. Změna Statutu FEL 
Děkan oznámil, že změna Statutu FEL má významově dvě části. První z nich je zrušení 
Katedry aplikované elektroniky a telekomunikací, ve zkratce KAE a zbudování nové Katedry 
elektroniky a informačních technologií, ve zkratce KEI, s anglickým názvem Department of 
Electronics and Information Technology. Druhou částí jsou změny názvů, které jsou provázány 
s tím, na čem budeme stavět příštích 10 let. Podle toho bude tvořen i strategický záměr. 

Z diskuse s kolegy z Katedry teoretické elektrotechniky, se současnou zkratkou KTE, vzešla 
dohoda, že katedra nově ponese název Katedra elektrotechniky a počítačového modelování, ve 
zkratce KEP, s anglickým názvem Department of Electrical and Computational Engineering. 

Výzkumné centrum RICE je přebrendováno z hlediska marketingu, název Regionální inovační 
centrum elektrotechniky (Regional Innovation Centre for Electrical Engineering) je přejmenován 
na Research and Innovation Centre for Electrical Engineering. Důvodem je, že výzkumné centrum 
brendujeme jako RICE, není třeba mít název češtině, česky hovoříme pouze jako o výzkumném 
centru RICE. 

Ode dne 1. 9. 2020: 

- zaniká stávající Katedra aplikované elektroniky a telekomunikací, zkratka KAE, a současně 
vzniká nová Katedra elektroniky a informačních technologií, zkratka KEI, 

- upravují se názvy kateder a zkratka katedry: 

Katedra elektroenergetiky a ekologie na Katedra elektroenergetiky, 
Katedra elektromechaniky a výkonové elektroniky na Katedra výkonové elektroniky a strojů, 
Katedra technologií a měření na Katedra materiálů a technologií, 
Katedra teoretické elektrotechniky (zkratka KTE) na Katedra elektrotechniky a počítačového 
modelování (zkratka KEP). 

Od tohoto data bude platné: 

Zkratka  Název katedry Anglický název katedry 
KEI Katedra elektroniky a informačních 

technologií 
Department of Electronics and Information 
Technology 

KEE Katedra elektroenergetiky Department of Power Engineering 
KEV Katedra výkonové elektroniky a strojů Department of Power Electronics and Machines 
KET Katedra materiálů a technologií Department of Materials and Technology 
KEP Katedra elektrotechniky a 

počítačového modelování 
Department of Electrical and Computational 
Engineering 

 

Ode dne 1. 1. 2021 dochází ke změně názvu pracoviště RICE – z Regionální inovační centrum 
elektrotechniky na Research and Innovation Centre for Electrical Engineering, název je totožný v 
českém i anglickém jazyce: 
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Zkratka Název pracoviště Anglický název pracoviště 
RICE Research and Innovation Centre for 

Electrical Engineering 
Research and Innovation Centre for Electrical 
Engineering 

 

Senátor Fiřt měl připomínku, že na Katedře aplikované elektroniky a telekomunikací, ve zkratce 
KAE, kterou je plánováno zrušit, že nebyly pohovory vedeny se všemi členy katedry. Zeptal se, 
proč se ostatní katedry přejmenovávají a KAE se ruší. Děkan odpověděl, že se jedná o významnou 
reorganizační změnu. Na KAE je v současné době neudržitelný stav. Bude založena nová katedra 
s jinými cíli, nová katedra nebude přímým nástupcem. Část personálních pohovorů již proběhla, 
příslušní pracovníci dostali úkoly. Nyní bude vybrán ve výběrovém řízení nový vedoucí katedry a 
další pohovory proběhnou již s jeho účastí. V II. kvartálu 2020 jsou plánovány další personální 
pohovory. Katedra si musí vybudovat svou tvář.  

Senátor Fiřt se dotázal na přejmenování, podle jeho názoru je zvenku fakulta vnímána jako celek, 
přejmenování nebude pozitivní z hlediska celého systému. Děkan odvětil, že ze strategického 
hlediska má význam název katedry např. vždy, když dáváme vizitku, představujeme-li se. Vazba 
je zde i na studenty, kteří se podle názvu katedry orientují, co od dané katedry čekat. Senátor Fiřt 
poznamenal, že studenti začnou mít vazbu na katedru až při vypracovávání diplomové práce a 
potom v doktorském studiu. Děkan souhlasil, potvrdil, že vazba na katedru v bakalářském studiu 
téměř není a projevovat se začíná až v navazujícím magisterském studiu.  

Brending znamená provazbu na emailové adresy, na orientační systém. Již doc. Hammerbauer, 
když býval děkanem měl snahu o zavedení emailové adresy ve tvaru jmeno.prijmeni@....zcu.cz. 
Toto nemá přímou souvislost se Statutem. Děkan by v emailové adrese zachoval granulitu na 
fakulty, proto by byl pro adresu …@fel.zcu.cz, nikoli pro @zcu.cz. Senátor Fiřt měl dotaz 
ohledně financí, kolik přejmenování bude stát a jak dlouho to bude trvat. Děkan vysvětlil, že 
nebrendujeme detailně jednotlivé katedry, ale FEL a RICE. Pokud proběhne změna názvů, je 
nezbytná změna orientačního systému, přidání anglických popisů apod. Probíhají jednání o tom, 
kdo uhradí náklady, zdali pracoviště Provoz a služby nebo FEL. Fakulta finanční náklady unese, 
je to investice nejméně na dalších 10 let. 

Senátor Fiřt měl otázku ke zkratkám, které se objevují nejen v emailových adresách, ale také u 
předmětů, jež katedry zajišťují. Děkan ujistil, že nové zkratky kateder jsou v souvislosti 
s reakreditací předjednány s prorektorkou RNDr. Blankou Šedivou.  

Senátor Fiřt se zeptal, zdali byly projednány názvy kateder i s jinými fakultami, zejména FST a 
FAV. Děkan informoval, že „Machines“ je překládáno v souvislosti s „Power Electronics“, tento 
překlad je správný. Část nového názvu „Computational Engineering“ bude mezi fakultami 
jednodušší vykomunikovat, nežli původně navržený „Computer Engineering“. Protože se nově 
akreditovaný bakalářský studijní program FEL již jmenuje Elektrotechnika a informační 
technologie, i k novému názvu Katedry elektroniky a informačních technologií se FAV vyjádřila 
pozitivně. 

Senátor Kotlan vysvětlil text mailu, který poslali zástupci KTE senátu. Senátoři z KTE souhlasí 
s právě promítaným novým názvem katedry Katedra elektrotechniky a počítačového modelování, 
v angličtině Department of Electrical and Computational Engineering, i se zkratkou KEP. Senátor 
Tureček se dotázal, zdali může akademický senát schvalovat pozměněný dokument. Předseda 
senátu Basl vysvětlil, že připomínky byly zaslány den před jednáním a senát může o takto 
pozměněném dokumentu hlasovat. 

Senátor Broulím měl připomínku k chybějícímu českému názvu RICE. Děkan se otázal, k čemu 
by bylo dobré zavádět termín, který nepotřebujeme a nepoužíváme. Senátor Broulím připustil 
možnost, že někdy bude potřeba použít český ekvivalent. Děkan vysvětlil, že byla provedena 
analýza a nenašlo se použití plného názvu v češtině, vždy jen v angličtině. Senátor Fiřt připomněl, 
že se v češtině v současnosti o Regionálním inovačním centru elektrotechniky mluví ve velké 
většině, a to i při komunikaci s médii, jako o výzkumném centru RICE. 
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Senátor Fiřt se dotázal v souvislosti se zrušením KAE, jak se nová katedra vzchopí a jak bude 
probíhat financování katedry. Děkan vysvětlil, že zrušení katedry bude mít personální dopady, 
neprodlouží se smlouvy, řeší se infrastruktura, omezí se plochy, které katedra využívá, tím se sníží 
zatížení rozpočtu. Bude zafixován core team, bude vyčísleno podrobně hospodaření, KAE bude 
nucena sáhnout do rezerv a ztráta bude překryta z rezervního fondu. Jednotliví zaměstnanci budou 
postupně dostávat úkoly, všichni se dozví, co je bude čekat. V březnu se předpokládá schválení 
změny Statutu akademickým senátem ZČU, v dubnu by mělo být vypsáno výběrové řízení na 
nového vedoucího katedry. Se zaměstnanci KAE bude komunikováno, děkan předpokládá, že 
zaměstnanci KAE monitorují, co se děje na FEL. 

Do diskuse již nikdo neměl příspěvek a senát přistoupil k hlasování. Předseda senátu Jiří Basl 
připomněl, že se hlasuje o promítnutém návrhu, který se liší od rozeslaného materiálu v názvu 
jedné katedry. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje změnu 
Statutu Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni. 

Přítomno: 16 členů AS FEL 
Hlasování: pro 14, proti 1, zdržel se 1 – Usnesení bylo přijato. 

 

5. Různé 
 

Senátor Blecha měl připomínku k brožuře rozdávané studentům na dni otevřených dveří. 
Získal zpětnou vazbu ze středních škol, která nebyla kladná. V brožuře jsou přelepované 
informace, ponechané chyby, věty bez sloves, překlepy a další nedopatření. Brožura vrhá 
negativní pohled na FEL. Proděkan Tupa odpověděl, že zveřejněná elektronická verze 
brožury je již očištěná od chyb. Děkan oznámil, že chyby v brožuře již byly interně řešeny a 
byla vyvozena opatření, aby se to neopakovalo. Finální kontrola ze strany FEL nebyla 
v pořádku. Jazykové korektury byly řešeny v rámci obchodního vztahu a došlo k vadné 
dodávce od subdodavatele. 

Senátoři měli připomínky k prezentaci na webu a sociálních sítí dvakrát, jednou jako FEL a 
podruhé jako FEEL Plzeň, dochází tak k rozmělnění informací, některé informace nejsou 
přesné. Děkan poprosil všechny nalezené nepřesnosti a chyby posílat proděkanu Jiřímu 
Tupovi. 

Senátor Juřík požádal, zdali by v příštích letech mohli být zaměstnanci fakulty informováni, 
že brožura je vytvořena a bude se rozdávat na dnu otevřených dveří. 

Děkan informoval, že bude vytvořena pracovní skupina, která se bude věnovat marketingu. 
Plánují se další marketingové kampaně včetně billboardů. Důležité je pochytit přihlášené 
studenty, aby se zapsali. Procentuální rozdíl mezi přihlášenými a zapsanými studenty je na 
FEL velký. Kampaň bude hodnocena podle zapsaných studentů. 

Senátor Blecha se dotázal, proč jsou v brožuře firmy. Proděkan Tupa odvětil, že se jedná o 
firmy, které zaměstnávají absolventy FEL, jedná se tedy o protislužbu. 

Senátorka Šroubová se zeptala na další postupy a plány v kampani. Sociální sítě FEEL Plzeň 
nemají velkou sledovanost. Senátor Tupa odpověděl, že se plánuje oslovování budoucích 
studentů na sociálních sítích Instagram a Facebook a také billboardy. Je plánováno budovat 
příběh od počátku oslovení až po zápis studentů do 1. ročníku na FEL. Komunikace bude 
kontinuální.  

Senátor Broulím se zeptal na názor vedení FEL ohledně přejmenování mailů. Děkan je pro 
@fel.zcu.cz. Senátor Basl poznamenal, že jedna z fakult už to takto má. Host senátu 
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doc. Masopust připomněl, že je třeba zjistit dobu přechodného období, kdy platí obě domény, 
původní a nová. Problém by mohl nastat u nových názvů kateder. Kolega Rychlík z CIVu 
doc. Masopustovi říkal, že při změně domény přechodné období trvá pouze 1 rok, což je 
málo, protože současný mailový kontakt má tisíce osob, se kterými je komunikováno jen 
občas. Pokud by fakulta přešla na @fel.zcu.cz platí dle informací doc. Masopusta desetileté 
období zachování obou domén. Děkan souhlasí s @fel.zcu.cz. Senátor Kotlan poznamenal, že 
již nyní je možno psát na login@fel.zcu.cz. Senátor Basl doplnil, že toto nefunguje ve 
vyhledávání na phone.zcu.cz a v mailu je to nastaveno tzv, „natvrdo“. 

Senátor Komrska měl otázku k vývoji nové metodiky rozpočtu. Děkan informoval, že na 
zasedání AS ZČU 19. února nebyla nová metodika rozpočtu schválena, proto bude rozpočet 
vytvořen podle stávající metodiky. Nyní je řešeno rozdělení DKRVO. Děkan souhlasí s tím, 
že je potřeba nová metodika rozpočtu, podle děkana je potřeba přestat podporovat extrémní 
administrativu. Doc. Hammerbauer připomněl, že Ministerstvo školství, mládeže a 
tělovýchovy změnilo pravidla ohledně rozpočítávání SGS. Senátor Juřík v této souvislosti 
upozornil na nesrovnalost v seznamu BP, právě on byl vedoucím studenta Martina Vítka.  

Senátor Leffler upozornil na nevyhovující evakuační plány. Děkan odkázal na pracoviště 
Provozu a služeb a doporučil kontaktovat tajemnici FEL Ing. Novou. Dále měl senátor Leffler 
dotaz k oranžovým kartám na vlak a autobus, pomocí nichž studenti získají slevu na dopravu. 
Tyto karty nejdou bohužel řešit kompletně na ZČU. Děkan opět doporučil dát podnět 
tajemnici Ing. Šárce Nové. 

Předseda senátu Jiří Basl poděkoval senátorům za účast a následně zasedání akademického 
senátu FEL ukončil. 

 

SCHVÁLENÁ USNESENÍ 

1/1  Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni 
schválil program zasedání AS FEL ZČU. 

1/2  Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni 
schválil zápis ze 187. jednání AS FEL ZČU konaného dne 4. prosince 2019. 

1/3  Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni 
schválil změnu Statutu Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni. 

 

 

V Plzni 26. února 2020 

Zapsala: Lenka Šroubová 
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P R E Z E N Č N Í   L I S T I N A 
ze zasedání AS FEL ZČU dne 26. 2. 2020 

Jméno a příjmení Pracoviště Podpis 

Basl Jiří, Ing., Ph.D. KAE přítomen 

Fiřt Jaroslav, Ing., Ph.D. KAE přítomen 

Jiřičková Jana, Ing., Ph.D. KEE přítomna 

Müllerová Eva, doc. Ing., Ph.D. KEE přítomna 

Tureček Oldřich, Ing., Ph.D. KET přítomen 

Blecha Tomáš, doc. Ing., Ph.D. KET přítomen 

Fořt Jiří, Ing., Ph.D. KEV přítomen 

Kindl Vladimír, Ing., Ph.D. KEV přítomen 

Šroubová Lenka, Ing., Ph.D. KTE přítomna 

Kotlan Václav, Ing., Ph.D. KTE přítomen 

Glasberger Tomáš, Ing., PhD. RICE omluven 

Komrska Tomáš, Ing., PhD. RICE přítomen 

Broulím Pavel, Ing. student přítomen 

Hromádka Aleš, Ing. student přítomen 

Kaska Jan, Ing. student přítomen 

Juřík Martin, Ing. student přítomen 

Leffler Jan, Bc. student přítomen 

Mašek Stanislav Josef, Ing. student omluven 
 

 

Přítomní hosté 

Jméno a příjmení Pracoviště 

Peroutka Zdeněk, prof. Ing., Ph.D. DFEL 

Hammerbauer Jiří, doc. Ing., Ph.D. DFEL 

Tupa Jiří, doc. Ing., Ph.D. DFEL 

Karban Pavel, prof. Ing., Ph.D. KTE 

Masopust Jiří, doc., doc., Ing., CSc. KAE 

Mach František, Ing. Ph.D. KTE, RICE 

Skřivan Vojtěch, Ing. KTE 

 


